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Predsednik Skupštine Srbije Ivida Dačić izjavio je danas da je Srbija spremno dočekala epidemiju korone
tokom koje su građani pokazali odgovornost, solidarnost i u ogromnoj većini stali iza mera i preporuka
koje su dolazile od države.
"Već sada možemo da sumiramo da su se Srbija i  njeni  građani  izborili  sa najvećom krizom svog
vremena na način koji će im služiti na čast i ponos pred budućim generacijama", rekao je Dačić, na
konferenciji Svet u 2021. godini, u Skupštini Srbije. Prema njegovim rečima, Srbija je spremno dočakala
krizu  u  svakom smislu  -  zdravstvenom,  ekonomskom,  i  u  "pogledu  normalnog  odvijajanja  svih
demokratskih procesa". On je naveo da su vanredne okolnosti na trenutak uzdrmale ali nisu poremetile
naš demokratski i politički život, a "najboji dokaz je što smo uspeli da sprovedemo izbore po punim
demokratskim standardima". Prema njegovim rečima, "Srbija je u junu bila među prvim evropskim
državama koje su uprkos krizi sprovela izbore". "Konstitusanjem Narodne skupštine, potom Vlade, nismo
dopustili da ekstremne društvene okolnosti ometu demokratski politički život i njegov razvoj. Nedavno u
redovnom roku usvoji budžet za narednu godinu, što je još jedan dokaz vitalnosti i stabilnosti celog
našeg sistema u vreme krize", rekao je Dačić. Ministarka za rad, zapošljavnje, socijalna i boračka pitanja
Darija Kisič Tepavćević izjavila je da krajem prošle godine, kad se pričalo o svetu 2020. godina, "niko
nije pogodio ništa". Ona je, govoreći o epidemiji korone, rekla je da su dosadašnje akcije sveta bile
pasivne, "sklanjali smo se da se ne zarazimo i krajnje je vreme, jer je prošao početni šok, da se aktivno
deluje".  "Aktivne  mere  direktno  uključuju  vakcinaciju  za  koju  se  nadamo da  će  nam biti  što  pre
dostupna,  biće  nam dopstupna čim bude dostupna u  svetu,  odnosno u  prvoj  zemlji  koja  je  bude
registrovala kod sebe biće dostupna i kod nas jer smo jedna od prvih zemalja koja je stala u red", rekla
je Kisić Tepavčević. Ministarka kulture i informisanja Maja Gojković je istakla da je ovo vreme dodatno
pokazalo koliko su u celom svetu važne tačne informacije i štetne one koje to nisu. Prema njenim rečima,
neophodno  je  izboriti  se  sa  "poplavom lažnih  vesti",  radiiti  na  razvijanju  medijske  pismenosti  i
sposobnosti javnosti da prepozna šta je prava informacija. Ona je rekla da se ne sme dozvoliti da kultura
bude skranuta i naglasila da se na sednicma Kriznog štaba za borbu protiv korone bori za "malo više
vazduha" za kulturu. Ministarka za ljudska i manjinska prava i društveni dijalog Gordana Čomić je
ukazala na važnost da vakcina bude jednako dostupna svima u svetu inače je pitanje da li ćemo moći da
se zovemo ljudima. Takođe je upozorila da kriza sa koronom produbljuje ekonomsku nejednakost u
svetu i posebno pogađa marginalne i najsiromašnije grupe. Ivica Dačić, Narodna skupština
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MORAMO se mnogo više okrenuti ekologiji, dati mogućnost našim građanima da povećaju energetsku
efikasnost, kako bismo smanjili potrošnju energije.
Energija koju proizvedemo mora da bude sve više zelena, i da napravimo planove kako ćemo korak po
korak smanjivati proizvodnju energije iz uglja, koji je niskokaloričan, a proizvodi najviše zagađenje
životne  sredine.  Ovo  je  izjavila  ministarka  energetike  Zorana  Mihajlović,  govoreći  na  otvaranju
konferencije "Svet u 2021.". Ministarka je naglasila da rudarstvo i energetiku očekuju velike promene,
koje se dešavaju i u svetu, a koje neće zaobići ni Srbiju kao malu zemlju sa važnim geostrateškim
položajem. - Sledeće godine biće uloženo oko 1,5 milijardi evra u energetsku efikasnost i smanjenje
zagađenja - kazala je Mihajlović. - Srbija će u budućnosti koristi više biomasu investirati u postrojenja
koja će biti mnogo više energetski efikasna. U svetu se emituje blizu 30 milijardi tona ugljen-diskosida,
što kad bi se zamrzla na -80 stvorilo bi planinu visoku jedan kilometar i prečnika 20 kilometara. To je
svet uradio sebi. U Srbiji, emituje se više od 350.000 tona ugljen-dioksida. Pratite nas i putem iOS i
android aplikacije
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Pandemijska kriza prouzrokovala je takve probleme, u zdravstvu, ali i u svetskoj ekonomiji, da je teško
predviđati šta nas čeka i praviti planove za narednu godinu, ukazao je predsednik Srbije Aleksandar
Vučić...
BEOGRAD - Pandemijska kriza prouzrokovala je takve probleme, u zdravstvu, ali i u svetskoj ekonomiji,
da je teško predviđati šta nas čeka i praviti planove za narednu godinu, ukazao je predsednik Srbije
Aleksandar Vučić u on lajn obraćanju, kojim je otvoren ovogodišnji  skup u organizaciji  britanskog
Ekonomista i Color pres grupe "Svet u 2021".
Odgovor Srbije na taj izazov biće, kako je najavio, ambiciozan, i podrazumeva ogromna ulaganja u
kapitalne investicije,  podsticanje potrošnje i  reindustrijalizaciju,  što će podići  rast  BDP zemlje na
očekivanih 5,5 do šest odsto. Vučić je rekao da mu se čini da se, stručnjaci i lažni stručnjaci, političari i
politikanti nikada više nisu slagali u jednom - da je pandemijska kriza obeležila ne samo 2020. godinu,
već i čitavu dekadu, zbog problema koje je napravila, kako u zdravstvu, tako i u ekonomiji, širom sveta,
prevazilazeći čak i Veliku depresiju, iz 1929. godine. Zato je, kaže, i teško, uz sve teorije zavere, razlučiti
i pronaći prave, ozbiljne i odgovarajuće reči, a posebno nije lako predviđati šta nas čeka. Za njega je,
kao predsednika Srbije, važno to što je jedna mala zemlja kao što je Srbija uradila nekoliko stvari.
Učesnici Na konferenciji će govoriti predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, potpredsednica vlade i
ministarka za kulturu Maja Gojković, potpredsednica vlade i ministarka energetike Zorana Mihajlović,
ministarka za rad Darija Kisić-Tepavčević, ministar građevinarstva Tomislav Momirović i mnistarka za
ljudska prava i društveni dijalog Gordana Čomić. Takođe, šefica kancelarije Evropske investicione banke
za Zapadni Balkan Dubravka Negre, Joan Hoey iz Ekonomista ( The Economist) , ambasador Kraljevine
Španije Raul Bartolome Molina, ambasador Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan
Meklaud i ambasador Finske u Srbiji Kimmo Lähdevirta. U radu konferencije učestvovaće i predstavnici
poslovne zajednice, poput predsednika Nemačko-srpske privredne komore Uda Ajhlingera i predsednik
Saveta stranih investitora (FIC ), kao i stvaraoci iz sveta kulture. Zbog epidemiološke situacije u zemlji u
Dom Narodne skupštine dozvoljen je ulazak samo panelistima i medijima, dok će široj javnosti događaj
biti dostupan online, na društvenim mrežama. "Od početka smo se oštrim i snažim merama borili za
očuvanje života ljudi, očuvanje i izgradnju zdravstvenog sistema, jer smo jedni od retkih na evropskom
nivou, koji su zidali i gradili nove bolnice, predviđajući da nije kraj posle prvog talasa", rekao je Vučić.
Time je Srbija pokazala da se ne ponaša uvek kampanjski, već da je u stanju da strateški, na ozbiljan i
odgovoran način predviđa stvari u budućnosti i da se, u skladu sa tim, ponaša, dodao je Vučić. "Razumeli
smo kakve katastrofalne posledice po ekonomiju našoj zemlji  donosi korona virus i  reagovali  smo
promptno", rekao je predsednik. Precizirao je da je država do sada uložila u svoju ekonomiju više od 6
milijardi evra, od čega je oko 4 milijarde direktnog novca, grantova, dok su ostalo zajmovi, manjim
delom kroz Fond za razvoj - oko 105 miliona evra, a većim delom kroz tzv. garantne šeme. Naveo je i da
se vodilo računa o penzionerima, koji će za dva dana dobiti još po 5.000 dinara, jer su najpogođeniji i
najsiromašniji deo populacije. Predsednik je rekao da je naročito ponosan na to što je nivo javnog duga
Srbije najmanje porastao u odnosu na sve evropske zemlje, među njima i najmoćnije. "Srbiji je stopa
javnog duga porasla svega 5 odsto u toku korona virusa, a uspeli smo da imamo snažniji program i
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podršku, opštu podršku stanovništvu, tako i sektorsku podršku pojedinim delovima privrede", rekao je
Vučić. On je podsetio da je juče isplaćen poslednji minimalac za turističke agencije, hotelijere, vodiče, ali
i za ugostitelje. "To je ogroman novac i verujem da su ljudi i u tom sektorskom delu zadovoljni našom
reakcijom. Ali, država nije ćup iz kojeg može da se uvek izvuče onoliko novca koliko bi neko želeo",
ukazao je Vučić. Podsetio je i na reči nemačke kancelarke Angele Merkel da ćemo imati tešku godinu i da
nemačka država neće moći u svemu da pomaže nemačke privrednike sa onoliko novca koliko bi tražili.
"Mi ne možemo da se poredimo sa moćnom Nemačkom, jer smo mnogo slabiji. Ali ćemo se truditi da
onoliko uradimo da pomognemo da se ti  ljudi navikavaju na nove okolnosti,  da preduzimaju mere
štednje kako bi preduzeća mogla da opstanu i da svoj posao još energičnije vode i pristupaju pravljenju
profita  kako bi  mogli  da izdrže 2021",  rekao je Vučić.  Za nas je  2021.  godina veoma ambiciozno
postavljena, jer predviđamo ogromna ulaganja u kapitalne investicije u okviru programa "Srbija 2025",
što će podići rast BDP-a, izjavio je Vučić i istakao da se očekuje da bi rast BDP-a trebalo da bude između
5,5 i šest odsto. Vučić je kazao da bi Srbija, po stopi BDP-a, ove i naredne dve godine, kumulativno,
trebalo bude zemlja broj jedan u Evropi. "O političkim posledicama neću da govorim. Ali, to je uslov da
bismo mogli da opstanemo i da bi Srbija mogla da napreduje", istakao je. Zato ćemo, kaže, da ulažemo
u izgradnju kanalizacionih mreža, u prečišćivače voda, što će drastično da promeni životni standard
građana. Nastaviće se, kaže, i  sa ulaganjima u dalju izgradnju autoputeva i  pruga, koje se brže i
intenzivnije grade nego bilo kada u srpskoj  istoriji:  "O gasovodu da ne govorim", dodao je Vučić.
Predsednik je naglasio da se radi o ogromnom novcu koji Srbija ulaže da bi podigla i domaća preduzeća
koja, čak i ako na tenderu i stranci dobiju neki posao, uvek sa više od 50 odsto učestvuju u izgradnji
infrastrukturnih projekata. Mihajlović: Ekološka bezbednost je ključna Potpredsednica Vlade i ministarka
rudarstva i energetike Zorana Mihajlović očekuje da će 2021. godina biti  godina oporavka, a da je
budućnost u energetskoj i ekološkoj bezbednosti, kao i da će u narednoj godini biti uloženo više od 1,5
milijardi evra na energetsku efikasnost I smanjenje zagađenje. "Krize stvaraju nove ideje, čine nas
boljim i efikasnijim, i omogućavaju brži put za rešavanje problema. Ako ne budemo jedinstveni I I krizu
ne budemo rešavali zajedno godine pred nama će biti sive, biće ekološka kriza", rekla je Mihajlović.
Naglasila je da energetika i rudarstvo ne mogu bez ekološke bezbednosti i da će budućnost 2021. godine
biti  obeležena energetskom i  ekološkom bezbednošću.  "Svi  potajno želimo da 2021.  bude godina
oporavka ili početka oporavka i da sve naredne godine budu bolje od 2021. Naša država je zbog svega
što je radila prethodnih godina spremno ušla u krizu", kaže Mihajlović. "Ići ćemo na dalje povećanje
potrošnje, odnosno na povećanje penzija i  plata, penzija za 5,9 odsto, plata za 5 odsto u javnom
sektoru, uz uvećanje minimalca od 6,65 odsto. To će dodatno podići primanja radnika. Bez obzira na to
što nismo više radili u 2020, naprotiv, radili smo manje, ali želimo da podstaknemo dodatnu potrošnju",
ukazao je on. Vučić je podvukao da je treći stub na kojem će se zasnovati rast BDP-a biti intenzivan rad
na daljem privlačenju direktnih stranih investicija. U tome, podseća, Srbija je ubedljivi šampion ne samo
regiona, već, po "Fajnanšel Tajmsu", proporcionalno broju stanovnika, i cele Evrope. "Mnoge zemlje žele
deinstrijalizaciju, a mi reindustrijalizaciju. Upravo zato radićemo na tome. Verujem da će to doneti
rezultate kojima ćemo moći da se vratimo na prvu funkciju, a to je zaštita života ljudi, unapređenja
zdravstvenog sistema i  bolji  životni  standard  za  medicinske  radnike.  Vidi  se  iz  svega toga  jasna
isprepletanost svih tema, politike, zdravstvene i ekonomske politike", objasnio je on. Vučić je istakao da
će Srbija nastaviti, u skladu s tim da naporno i teško da radi, insistirajući da obavlja i važne poslove na
putu vladavine prava, i svom putu ka EU. "Ali, i da u skladu sa svojim interesima vodi svoju celokupnu
spoljnu politiku privlačeći investicije iz celog sveta, i jačajući svoje politički i ekonomske veze i sa drugim
delovima sveta", podvukao je on. Dačić: Pandemija menja svet, kakav će biti - zavisi od odluka danas
Pandemija virusa korona menja svet koji smo poznavali do pre samo godinu dana, a kako će on izgledati
iduće  godine  i  u  godinama  ispred  nas,  zavisi  od  odluka  koje  budemo  donosili  danas,  istakao  je
predsednik Skupštine Ivica Dačić u pozdravnom govoru na konferenciji "Svet u 2021". Dačić je rekao da
na današnji skup gleda kao na važnu priliku u pokušaju da se oblikuje budućnost, tako što će se, najpre,
dobro prepoznati šta nas je zadesilo u godini na izmaku i kako smo se prema tim izazovima postavili. On
je naveo da ne možemo birati kada će kriza da nastupi, ali možemo i dužni smo da budemo pripremljeni
za njen dolazak. "Srbija je spremno dočekala krizu, u svakom smislu - i kada je reč o spremnosti našeg
zdravstvenog sistema da očuva narodno zdravlje, i u oblasti ekonomije, socijalne zaštite i očuvanja
životnog standarda, ali i u pogledu normalnog odvijanja svih demokratskih političkih procesa. Vremenska
distanca od početka pandemije pa do danas, daje nam puno pravo da to konstatujemo", rekao je Dačić.
Dodao je da se do desilo zahvaljujući postignutoj ekonomskoj stabilnosti i kontinuiranom rastu. Dačić je
naveo da je Srbija u uslovima krize uspela ne samo da očuva radna mesta i nesmetane privredne tokove,
već je nastavila da privlači investicije i da razvija svoje strateške infrastrukturne projekte. To, dodao je,
ne bi bilo moguće bez vanrednog angažovanja celog sistema, počev od predsednika Republike, Vlade
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Srbije, parlamenta, pa do lokalnih samouprava, a naročito bez ogromne odgovornosti i solidarnosti
građana, koji su se u vreme krize posvetili jedni drugima i u ogromnoj većini stali iza mera i preporuka
države. "Kako god da se stvari budu razvijale u vremenu pred nama, a ubeđen sam da idemo ka zalasku
i gašenju krize, siguran sam da već sada možemo da sumiramo da su se Srbija i njeni građani izborili sa
najvećom krizom svog vremena, na način koji ce im služiti na čast i ponos pred budućim generacijama",
rekao je Dačić. Kako je istakao, pošto ni u kriznoj 2020. godini država nije odustala od ambicioznih
razvojnih planova i  strategija,  to svakako neće uraditi  ni  u godini  pred nama, i  za koju s pravom
očekujemo da ce biti neuporedivo stabilnija i predvidiva. "Imamo mnogo razloga da budemo optimisti",
smatra Dačić  dodajući  da se,  pre svega, očekuje normalizacija zdravstvenih prilika,  s  obzirom na
dostupnost vakcina protiv kovida-19, na čijoj nabavci državni organi intenzivno rade. Sa tim, kaže,
otvaraju nam se vrata za potpunu konsolidaciju ekonomskih prilika i nastavak rasta. "Ovakva očekivanja
su realna zato što je u periodu krize Srbija na samom evropskom vrhu kada je reč o očuvanju rasta i
drugih pozitivnih ekonomskih parametara, što je konstatovala i Evropska komisija. To je zamajac i za
nastavak privlačenja direktnih stranih investicija", rekao je Dačić. On je dodao da je sa stanovišta
reformi,  Srbija više nego spremna da nastavi  svoje pristupne pregovore sa EU, što je i  dalje  naš
spoljnopolitički prioritet. "Očekujem od vas i od ove konferencije da ponudite dobre savete, kreativne
ideje i dobru nameru, kako bismo svi zajedno u narednoj godini mogli da se pohvalimo novim uspesima i
napretkom Srbije", naveo je Dačić. Momirović: Srbija vukla pametne poteze, nastavljamo razvoj Srbija i
u krizi izazvanoj korona virusom nastavlja da realizuje investicije u oblasti infrastrukture, što je bez
presedana, a u narednoj godini iz budžeta će biti izdvojeno 330 milijardi evra u kapitalne investicije, kaže
ministar građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture Tomislav Momirović. "Kao da smo znali da će se ovo
desiti i kao da smo se prethodnih godina spremali za to", kaže Momirović i navodi da je Srbija u Evropi
"najveća zvezda" u ekonomskom i medicinskom pogledu. Naveo je da globalna slika nije zavidna, ali da
je Srbija bila spremna i da je danas uspešno organizovana zbog pametne politike koju vodio predsednik
Aleksandar Vučić. "U krizi smo povukli nekoliko poteza, obezbedili ekonomski paket pomoći od više od
sedam milijardi evra. To je omogućilo stabilnost ekonomije i  dalo nam šansu da se razvijamo i da
planiramo investicije koje su pred nama, a koje su ogromne", rekao je Momirović. Ministar je naveo da
se grade koridori, i da se unpaređuje infrastruktura u saradnji sa najvećim kompanijama u svetu. Čomić:
Pandemija stvorila novi jaz nejednakosti Izvesno je da će posle pandemije kovida-19 rasti nejednakosti i
zanemarivanje ljudskih prava,  izjavila  je danas ministarka za manjinska prava i  društveni  dijalog
Gordana Čomić i poručila da će Srbija u dijalogu sa svetom i Evropskom unijom nastaviti da traži balanas
između ljudskih prava i održive ekonomije u uslovima krize izazvane aktuelnom pandemijom. Čomić je
na konferenciji ''The Economist - Svet u 2021" ukazala da je osnovna razlika između pandemije kovida-
19 i svih prethodnih u tome što je tekuća pandemija globalna i istovremeno pogađa celu civilazaciju, a
čovečanstvo je stavljeno u svojevrstan zatvor. ''A zatvor je kazna i ljudi teško podnose zatvaranje, i to je
osnovna razlika u odnosu na sve prethodne'', rekla je Čomić. Ona je kazala da je eksplozivna osobina
virusa da istovremeno zarazi veliki broj ljudi, svaku državu i društvo stavila pred opredeljenje kako da
zdravstveni sistem ostane na nogama i kako da vlade odrede najbolju moguću meru između zabrane
kontakata i kretanja ljudi i otvaranja ekonomije da bi ''oni koje nije ''pojeo'' virus imali šta da jedu''. ''Što
bolje odmerite ljudsko pravo na život i zdravlje bez ugrožavanja prava na kretanje, to cćete lošije
odmeriti šta zabrana kretanja čini ekonomiji'', rekla je Čomić. On je poručio da su incijative Srbije vezane
za budućnost regiona i za povezivanje, među kojima je i incijativa "mini Šengen". Podsetio je da su Vučić
i turski predsednik Redžep Tajip Erdogan zajedno obeležili početak gradnje auto-puta Beograd-Sarajevo
iz dva kraka. Naveo je da je cilj  da povežemo sve zemlje Cefta, da se ekonomski razvijamo, i  da
omogućimo slobodan protok i ljudi i roba. Napomenuo je i investicije u komunalnu infrastrukturu i naveo
da je u narednoj godini za to planirano 3,3 milijardi evra. "To će potpuno promeniti perspektivu života u
Srbiji, i ekološki i funkcionalno", kaže Momirović. Naglasio je da je izazov u budućnosti dalji razvoj
infrastrukture i investicije kako bi se sačuvala makroekonomska stabilnost. "Ne želimo da nas teške
okolnosti vrate u nazad. Nastavićemo da se razvijamo u skladu sa 'Srbija 20-25'", naveo je Momirović.
Kaže da su trenutno najteža vremena za Evropu zbog korona krize, ali i naglasio da ćemo raditi na tome
da se omogući ekonomski razvoj i da se dodatno ojača i ekonomija i socijalni status ljudi. Uveren je da
ćemo uspešno prevazići krizu, kao što smo uspeli da izgradimo infastrukturu u najtežim vremenima.
"Ovo nije vreme za podele. Moramo da pobedimo i zbog naše dece i zbog nas i zbog perspektive naše
zemlje", zaključio je Momirović. Gojković: Kultura nije i ne sme biti skrajnuta Potpredsednica Vlade
Republike Srbije i ministarka kulture i informisanja Maja Gojković istakla je na otvaranju Konferencije
"Svet u 2021" da posebno u ovakvim svetskim lomovima više nego ikada pre shvatamo koliko je kultura
vrednost koju moramo da sačuvamo. "Kultura nije i  ne sme biti  skrajnuta. Jedan od najopipljivijih
pokazetelja prepoznavanja značaja kulture predstavlja činjenica da sredstva za kulturu planirana za
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narednu godinu ne samo da nisu umanjena, već naprotiv, povećana su ulaganja u kulturu", naglasila je
Gojković u Skupštini Srbije. Ministarka Gojković je ukazala da su glavne odlike našeg doba ubrzane
promene, a da je kriza izazvana pandemijom Kovida 19 sa kojom se suočavamo bacila novo svetlo i na
kulturu i na informisanje i stavila ih pred nove izazove. Gojković je podsetila da kada je na početku
pandemije Šangajski simfonijski orkestar morao da otkaže svoje nastupe, a ubrzo nakon toga i Orkestar
Gircencih iz Kelna, dok je u Švajcarskoj ceo orkestar u Lucernu otišao u karantin, već se postavilo pitanje
da li će virus "zaraziti" i kulturu. "Kultura, koja je nesporno teško pogođena, pokazala je želju da se bori,
ali i veliku odgovornost. I kod nas, kao i širom sveta, ne samo da je svoje sadržaje u kratkom roku
prilagodila novoj situaciji, za koju se niko nije mogao spremiti, već je uspela da pruži potrebu građanima
za kulturnim sadržajima", napomenula je Gojković. Ukazala je da je ovo prilagođavanje zahtevalo ne
samo drugačiji pristup oblicima umetničkog stvaralaštva i tradicije, kao što su virtuelne ture, koncerti i
izložbe, već i stvaranje senzibiliteta i navika publike prema ovakvim novim sadržajima. "Pandemija je
ubrzala digitalizaciju kulturnih sadržaja, često bez mnogo prethodnih priprema. I naše ustanove kulture
su kreirale posebne onlajn repertoare u veoma kratkom roku", podsetila je Gojković. Gojković je rekla da
se informisanje u prethodnom periodu globalno menjalo i pratilo trendove brzih promena u svetu, a
jedna od posledica ovih promena, koja je posebno vidljiva u kriznim vremenima, je jačanje značaja
medija u oblikovanju i doživljaju stvarnosti. "To je veoma upečatljivo pokazala i ova kriza prouzrokovana
pandemijom", naglasila je i dodala da sveobuhvatno, pravovremeno i tačno izveštavanje građana u
vreme zdravstvene krize je od ključnog značaja, jer upravo u skladu sa tim informacijama, čitavo jedno
društvo i svet se prilagođavaju novim životnim okolnostima. Ministarka je napomenula da je ova kriza
pokazala i koliko su sa jedne strane važne pouzdane informacije, a koliko sa druge mogu biti štetne
"lažne vesti", kako kod nas, tako i u svetu, kao i da je u suočavanju sa izazovima kao što su "lažne vesti"
i novim oblicima komunikacije koju nameću društvene mreže, potrebno je razvijati medijsku pismenost
kako bi javnost umela da prepozna ove pojave. "Upravo negovanjem kulture objektivnog i istinitog
informisanja javnosti možemo rešavati izazove pred nama", rekla je Gojković. Gojković je poručila da se
rešenja svih ovih problema i u kulturi i informisanju tek naziru i gotovo je izvesno da ćemo narednu
godinu provesti tragajući i stvarajući najbolje modele za njihovo prevazilaženje, ne samo u Srbiji, već na
svetskom nivou. "Pritom, moramo imati na umu da je kultura istovremeno i jedna od temeljnih vrednosti
života i  društva, koja se mora sačuvati,  ali  i  moćno sredstvo pomoću kojeg se borimo sa krizom",
zaključila je Gojković. Kisić Tepavčević: Spremno dočekujemo sve izazove u 2021. godini Ministarka za
rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja prof. dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da se Vlada
Republike Srbije uspešno suočila sa ekonomskim aspektima krize koju je pokrenula epidemija Kovid 19 i
da je zadatak svih u državi da se takva politika nastavi i u sledećoj godini. "Spremni smo za sve izazove.
Ja lično uz optimizam dočekujem 2021. godinu, u kojoj će Srbija biti zemlja bez barijera i gde ćemo
sledeći  ovakav skup dočekati  bez maski",  rekla je Kisić Tepavčević na konferenciji  "Svet u 2021".
Ministarka Kisić Tepavčević je dodala da niko na početku ove godine nije mogao da predvidi kakav će biti
svet na njenom kraju i da je sada vreme za aktivne mere u borbi protiv Kovid 19, kako bismo živeli i
radili uz prisustvo virusa, a da istovremeno preduzimamo sve što možemo na sprečavanju njegovog
širenja. Prof. dr Kisić Tepavčević je ukazala da je suština da se rad organizuje najoptimalnije moguće,
budući da se sada gotovo celokupan radni proces odvija na daljinu i od kuće. Kisić Tepavčević je dodala
da su poslodavci dužni da obezbede zdravo radno orkuženje i da zato Uprava za bezbednost i zdravlje na
radu priprema Vodič za bezbedan rad od kuće Kada je u pitanju rad od kuće, kako je dodala, konkretni
predlozi Ministarstva su da se zaposlenima dostavljaju rešenja, pored zakonom propisanog načina, i u
elektronskoj formi, kao i da poslodavci sa zaposlenima zaključe anekse ugovora o radu kojima će se
predvideti mogućnost rada od kuće za deo radnog vremena. Privrednici:U 2021. kao posle rata-pozitivno
i sa mnogo rada Očuvanje poslovanja kompanija nije bio glavni fokus privrednika tokom pandemije, već
sačuvati zdravlje i živote zaposlenih u Srbiji, poručili su danas predstavnici stranih i domaćih komora i
kompanija na konferenciji "Ekonomist - Svet u 2021". Oni su pohvalili ekonomski paket mera naše
države koje su im, kako kažu, pomogle da lakše prevaziđu krizu koju je izazvala pandemija i istakli da je
privreda sa državom uvek imala dobru saradnju. Predsednik Saveta stranih investitora (FIC) Majk Mišel
istakao je da je glavni prioritet i apsolutni fokus Saveta tokom pandemije bilo zdravlje i bezbednost
zaposlenih. Naveo je da je drugi fokus bio napraviti kontinuitet u poslovanju i prilagoditi se novim
uslovima rada. "Sada je neophodno da svi pomogemo ekonomiju u ovim okolnostima i da radimo na
tome da se kriza izazvana pandemijom što pre prevaziđe", rekao je Mišel. Istakao je da je FIC dao i
predloge za zajedničku saradnju vlasti, industrija i privrede, te poručio da bi svi trebalo da rade zajedno i
da dele  informacije  na dnevnom nivou kako bi  se privreda što brže oporavila.  Govoreći  o  uticaju
pandemije na privredu nakon devet meseci trajanja, Mišel je naveo da taj uticaj zavisi od sektora i
istakao da su se neki sektori u Srbiji pokazali otpornijim nego što se očekivalo. To, ističe, pokazuje i

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

http://www.rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/u-skupstini-srbije-konferencija-svet-u-2021-ucestvovao-veliki-broj-zvanicnika-i-eksperata-iz-zemlje-i-sveta_1188702.html
http://www.ninamedia.rs


5/6

Medij:
Vreme:

Link:

15.12.2020 23:07

http://www.rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/u-skupstini-srbije-konferencija-svet-u-2021-ucestvovao-
Autori:
Teme:

rtv.rs

Redakcija
The Economist Svet u 2020; Color media communications

Naslov: U Skupštini Srbije konferencija "Svet u 2021" - učestvovao veliki broj zvaničnika i
eksperata iz zemlje i sveta

nizak pad BDP-a od minus jedan ili minus 1,5 odsto, a to je, kaže Mišel, bolje nego što se očekivalo. Da
je srpska privreda pokazala "otpornost" na krizu pokazuje, kaže on, i priliv stranih direktnih investicija
koji se procenjuje da će ove godine biti 2,3 milijarde evra. To je, navodi, dobar signal i za dolazak
budućih investitora. Mišel navodi da je bitno da država nastavi da podržava dolazak investitora i dodaje
da  je  za  to  budžetom za  2021.  godinu  planirano  više  sredstava  nego  ranijih  godina.  Predsednik
Nemačko-srpske privredne komore Udo Ajhlinger istakao je da su i oni unutar komore morali da menjaju
organizaciju rada i da je prilagođavaju novim uslovima rada. Posao koji je mogao da se organizuje
onlajn, kaže on, brzo se prilagodio novom načinu rada, međutim, ukazuje, da pojedine fabrike koje se
bave proizvodnjom ne mogu da se prilagode takvom načinu poslovanja. Ističe da će svakako one
kompanije koje su uspele da "prežive" krizu izazvanu pandemiju, nakon nje izaći mnogo jače i spremnije
za nove izazove. Govoreći o radu od kuće, Ajhlinger ističe da, iako ima onih koji su se prilagodili takvom
načinu rada, svi moraju da shvate da to nije "normalna okolnost" i da će posle pandemije morati da se
vrate  u  kancelariju.  Ističe  da ljudi  ne  mogu da budu produktivni  od kuće,  kao što  jesu dok su u
međusobnoj komunikaciji sa ostalim kolegama i u kancelariji. Predsednik Konfindustrije Srbije Patricio
Dei Tos smatra da bi sve kompanije sada morale da rade više kako bi se vratile na stanje pre korone.
Kaže  da  se  italijanske  kompanije  u  Srbiji  zahvaljuju  srpskoj  vladi  i  Privrednoj  komori  Srbije  na
ekonomskim merama i  zahvalio  na  saradnji  između  naše  države  i  privrede.  Dei  Tos  ističe  da  su
zahvaljujući  merama mnoge  kompanije  opstale.  Ističe  da  kada  je  dolazio  na  mesto  predsednika
Konfindustrije nije očekivao da će 2020. godina biti tako izazovna, međutim, poručuje da bi ljudi sada
trebalo da se ponašaju kao posle rata - da budu jači, puni entuzijazma i da rade više. "Verujem da će
2021.  godina biti  mnogo bolja  od 2020.  godine",  istakao je  Dei  Tos.  Predstavnik NALED-a Dušan
Vasiljević ističe da se pokazalo da pandemija nije samo zdravstvena, već i ekonomska kriza. Dovela je do
toga, kaže, da i njihova organizacija ne radi kao ranije, već je, ističe, morala da transformiše način
komunikacije sa partnerima. Saglasio se da je tokom pandemije bilo važno pre svega sačuvati zdravlje, a
tek onda održati poslovanje. Važan balans između zaštite zdravlja i održive ekonomije Pandemija korona
virusa stavila je ceo svet pred neviđeni izazov, a u trenutnim uslovima važno je održati balans u zaštiti
zdravlja ljudi i smanjenju negativnih posledica krize po ekonomiju, što nije ni malo lak posao. To su
poručili  učesnici  panela u okviru konferencije "Svet u 2021", u organizaciji  kompanije Color Media
Communications i britanskog Ekonomista, pod nazivom "Svet u 2021". Kažu da su optimisti u pogledu
razvoja situacije u budućnosti, ali da je trenutno teško sagledati celokupni uticaj koji će kriza ostaviti na
države.  Na panelu  posvećenom izazovima sa kojima se susreće Evropa i  posledicama pandemije,
ambasador Nemačke u Srbiji Tomas Šib kazao je da je potrebno preduzimati mere koje neće ugoziti
individualna prava.  On je rekao da je pandemija neprijatan izazov na globalnom novou i  da je iz
perspektve nemačke vlade bilo istovremeno teško i važno sačuvati određeni balans između zaštite
zdravlja stanovništva i ekonomskih posledica krize. Smatra da smo do sada prošli "test" i da smo izvukli
određene pouke iz dosadašnjeg reagovanja na krizu. Kada se govori o solidarnosti, EU je, kaže Šib,
relativno brzo regovala s obzirom na okolnosti, te napomenuo opsežan paket ekonomske pomoći. Navodi
da je u odgovoru na krizu EU usvojila i Ekonomski i investicioni plan za Zapadni Balkan vredan devet
milijardi evra. ''Odgovor Evrope je bio impresivan i adekvatan, ali izazovi ostaju veliki'', rekao je Šib.
Nemački ambasador kaže da je i Srbija pripremila dobar paket pomoći za privredu. Šib kaže da je kriza
omogućila da se sagledaju potencijali  za reagovanje u budućnosti, te naglasio da je važno što pre
zastaviti pad ekonomije. Ambasador Španije u Srbiji Raul Bartolome Molina rekao je da je pandemija
izavala situaciju bez presedana u celom svetu, a da je u prvi odgovor na nju bio težak. Naveo je da je u
Španiji bila izuzetno složena sitiacija, jer je ta zemlja bila najviše pogođenja korona virusom u Evropi.
Kriza je, kaže, uticala na EU i podstakla na donošenje planova za odgovor na krizu, te da će taj model
biti važan za jačanje saradnje u Evropi. Kriza je podstakla jedinstvo među članicama i EU je drugačije
odgovorila nego na ekonomsku krizu 2008. godine. Iz krize, navodi, učimo i preduzimamo korak po
korak u odgovoru na izazove. Smatra da je odgovor na krizu bio odgovoran i  da će pomoći daljoj
integraciji u EU. Molina je takođe optimista za prognoze u 2021. godini, ali ocenjuje da će biti potrebno
nekoliko godina da se vratimo u normalnu situaciju. "Teško je prognozirati bilo šta kada se još ne zna
kako će se završiti", dodao je španski ambašador. Ambasador Finske u Srbiji Kimm Lahdevirta kaže da je
bilo problema na pocetku krize koju je izazvala pandemija, ali da je odgovor na nju u Evropi omogućio da
se u narednom period bolje reaguje. ''Bilo je problema u početku, ali ova kriza daje smernice za razvoj
EU u cilju boljeg odgovora na slične situacije'', rekao je Lahdevirta. Ambasadorka Velike Britanije u Srbiji
Šan Meklaud govorila je o tome da ipak nije solidarnost nestala u krizi sa korona virusom. Podsetila je da
su mnoge zemlje pomogle Kini kada je počela epidemija u toj zemlji, kao i da je EU uputila značajnu
pomoć Srbiji, iako je situacija u mnogim zemljama EU bila veoma teška. ''Ali i da dalje ostaju izazovi koje
kriza nosi sa sobom'', rekla je ambasadorka. Napomenula je i da je sistem Kovaks za nabavku vakcina i
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medicinske opreme dobra incijativa u tom pravcu i dodala da je Velika Britanija uložila značajna sredstva
u proizvodnju vakcine protiv virusa korona. Direktorka Unicefa u Srbiji Dejana Kostadinova rekla je da se
posle godinu dana od početka epidemije može reći da je ovo najsloženija kriza sa kojom se suočila ta
organizacija. Kostadinova je naglasila važnost solidarnosti u odgovoru na krizu jer, dodaje virus ne
poznaje granice i da utiče na sve zemlje. Kaže da smo imali priliku da vidimo tople humane akcije i
solidanost na delu, a da je posebno potrebno misliti  na decu, obezbediti  im bolje uslove za život i
smanjiti uticaj pandemije na njih. Tribina o kulturi u doba pandemije Poslednja, peta tribina onlajn
konferencije "The Economist - Svet u 2021" pod nazivom "Ako nema kulture, zbog čega se onda borimo"
održana je danas u prostorijama Narodne skupštine Srbije, a emitovano je uživo preko YouTube kanala,
u organizaciji Color Media Communications. Pomoćnik ministarke kulture i informisanja Radovan Jokić je
pomenuo razna istraživanja i studije koje su sprovedene među ustanovama kulture i institucijama Srbije,
a u kojima je navedeno koliko je manifestacija i programa otkazano zbog pandemije. Moderator panela
Marina Kosanović započela je izlaganje rečima: "imamo kulturu koju svi volimo i pandemiju koju svi
mrzimo", a prvi je o o dolasku kulture u srce pandemije govorio Aleksandar Stankov, direktor Opere
Srpskog narodnog pozorišta u Novom Sadu.  "Tokom februara ove godine dobili  smo od kolega iz
inostranstva informacije da je virus već krenuo u svetu, znali smo da se dešava nešto, i čim su oni počeli
da otkazuju svoje događaje, znali smo da stvar postaje ozbiljna", prisetio se Stankov dodajući da su bili
prinuđeni da prvi put otkažu predstavu 11. marta i navodeći da je to bio rok, a da se onda sve širilo kao
šumski požar. SNP je, dodao je, imao ubrzo kulturnu akciju, snimili su video za čuvenu pesmu "Bella
Ciao", što je vezano za turneju ansambla u Kini,  gde su im tu pesmu tražili  na bis. Onda su imali
koprodukcije pozorišta iz Turske, Italije, povezivali su se inostranim pozorištima, a najvažnije od svega
je da su članovi Opere išli na vrata sugrađanima. "Pevali smo u komšiluku pod balkonom, nosili smo im
teatar pod prozor, u isto vreme na nekoliko lokacija u gradu", to je bila prava gerilska akcija, da im na
taj način malo ulepšamo vreme u izolaciji i karantinu", ističe prvi čovek Opere u SNP. Tema se dalje
sama nametnula, a to je seoba žive umetnosti u neminovni digitalni prostor. Direktor Opere priprema
projekat onlajn "Novogodišnje priče" za emitovanje od 26. do 30. decembra, ali kako naglašava, neće
pustiti snimke predstava, već će se opere održavati uživo, bez publike, samo će ih snimati kamere i tako
će se direktno emitovati, što je bolji izbor nego samo da su pustili gotov materijal. "Naravno, nikakav
ekran ni monitor ne mogu zameniti  scenu, to neka bude svima jasno", kazao je direktor Opere. U
međuvremenu, SNP osvaja i mlađu publiku, koja koristi društvene mreže i modernu tehnologiju, i tako su
osmislili uspešan projekat "Rock opera" koji komunicira sa svima na više nivoa, a uključeni su i pop
hitovi. Bojana Borić Brešković, direktorka Narodnog muzeja u Beogradu, govorila je o aktivnostima te
ustanove od ponovnog otvaranja 2018, o saradnji s Kombank Dvoranom, o 220.000 posetilaca za dve
godine, o saradnji sa 60 odeljenja u školama na nivou likovne kulture i srpskog jezika. Petar Mraković,
direktor Gradskog muzeja u Somboru govorio je proširenju u novim ljudima na budućim projektima, a u
debatu su se uključili i glumci Vjera Mujović i Svetislav Bule Goncić. Inače, naziv tribine podsećanje je na
čuvenu izjavu britanskog premijera Vinstona Čerčila u vreme Drugog svetskog rata: "Ako nema kulture,
zbog čega se onda borimo", a koja je ostavila dubok trag u istoriji, ali i kulturnoj politici kasnije.
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Usled pandemije virusa korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po
redu Novosadski Winterfest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00
do 19.00 časova na Youtube kanalu Novosadski Winterfest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz
prethodnih godina i dodatnih snimaka sa pozdravima i prazničnim …
Konferencije i događaji Objavljeno 10. dec 2020. / 10:57:09 Podeli Usled pandemije virusa korona i
nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po redu Novosadski Winterfest ove
godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00 do 19.00 časova na Youtube
kanalu Novosadski Winterfest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz prethodnih godina i dodatnih
snimaka sa pozdravima i prazničnim čestitkama horova i bendova čiji će se nastupi emitovati, kao i
porukama poznatih Novosađana i ambasadora brojnih zemalja. Live Stream će činiti: • Pozdravne poruke
i Novogodišnje čestitke horova • Raspevana jelka - snimak nastupa horova iz prethodnih godina •
Pozdravna poruka poznatih Novosađana i Ambasadora • Pozdravna poruka benda • Koncert benda -
snimak nastupa iz prethodnih godina Najveći Christmas market u Srbiji, koji je u prethodne četiri godine
posetilo više desetina hiljada Novosađana i posetilaca glavnog grada Vojvodine, organizuju Udruženje
građana Subsidium, Color Media Communications i Ninamedia, uz podršku Grada Novog Sada - Gradske
uprave  za  privredu.  VIDI  JOŠ...  Konferencija  "Svet  u  2021."  15.  decembra  u  Domu  Narodne…
Konferencija  Nuklearna  sigurnost  danas  -  Nuklearne  energije…  PREMINULO  55  OSOBA:  6.224
novozaraženih koronavirusom NOVEMBAR FEST 2020: Ekipa "Umetnička kobasica" i njihov… Podsetimo
da je Novi Sad ove godine prvi put učestvovao u izboru među 24 najbolja božićna marketa u Evropi - sa
11.556 glasova gde je osvojio 10. mesto i ušao u "Top 10 European Christmas Markets". Titulu grada sa
najboljim  božićnim  marketom  u  Evropi  za  2020.  prema  glasovima  na  portalu  "European  Best
Destinations" - osvojila je Budimpešta, aNovi Sad je iza sebe ostavio popularne destinacije kao što su
Prag, Bratislava, Keln, Bat…Novi Sad je dobio 78.4% glasova iz 88 zemalja sveta i 21.6% glasova iz
Srbije. Posetiocima sajta iz Velike Britanije, Rusije i Brazila - "Novosadski Winterfest" nalazi se među tri
omiljena božićna marketa. Raspevana jelka - Singing Christmas Tree, Dečija igraonica u senu i vožnja
f i jakerom  ocenjeni  su  kao  najzanimlj iv i je  atrakc i je  fest iva la.  U  izboru  na  porta lu
www.europeanbestdestiantions.com je  učestvovalo  289.714  glasača  iz  116  zemalja  sveta.  Ovim
rezultatom "Novosadski Winterfest" automatski se kandidovao za izbor za najbolji božićni market u
Evropi  2021.  godine.  color  media  communicationsCOVID-19epidemijaHBO Color  Media  Eventslive
streamNinamedianovi sadNovosadski Winterfest 2020nsonline festivalpandemijaUdruženje građana
Subsidiumvirus koronayoutube PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Uz mere izolacije, nošenje maski i održavanje fizičke distance, sapun i voda i dalje imaju značajnu ulogu
u borbi protiv kovida-19, ali izgleda da mnogi to zaboravljaju. Postupak je takav da ga mnogi među
nama obavljaju instinktivno, po automatizmu i više puta dnevno, ali u poslednjih nekoliko meseci važniji
je nego ikada pre jer spada …
Foto: Ilustracija/Pexels.com Zdravlje & fitness Objavljeno 11. dec 2020. / 13:15:04 Podeli Uz mere
izolacije, nošenje maski i održavanje fizičke distance, sapun i voda i dalje imaju značajnu ulogu u borbi
protiv kovida-19, ali izgleda da mnogi to zaboravljaju. Postupak je takav da ga mnogi među nama
obavljaju instinktivno, po automatizmu i više puta dnevno, ali u poslednjih nekoliko meseci važniji je
nego ikada pre jer spada u jedno od glavnih sredstava za suzbijanje širenja koronavirusa, piše BBC. Kad
se opaki virus pojavio u februaru i postao globalna zdravstvena prijetnja, zdravstvene agencije odmah su
savetovale ljude na koji način da se zaštititi od njegova širenja. Jedan od saveta koji se u vestima,
oglasima i razgovorima sa stručnjacima ponavljao iz dana u dan bio je - perite ruke toplom vodom i
sapunom najmanje 20 sekundi. Svetska zdravstvena organizacija (SZO) objavila je i grafikon u kojm je
prikazan pravilan način pranja ruku - uputstvo poznato svima onima koji su ikada radili u barovima ili
restoranima. Ali nekoliko meseci kasnije, zbunjujuća globalna slika vrhunaca zaraze i lokalizovanih
karantina, savete o redovnom pranju ruku potisnula je na marginu. Usred sve češćeg javnog protivljenja
nošenju maski, ovo drugo čarobno rešenje čija je svrha da suzbije infekciju koronavirusom gotovo je
potpuno nestala iz središta pažnje. Manje od jedan odsto na 1.000 ljudi  pravilno pere ruke Jedno
etiopsko opservacijsko istraživanje, koje još nije prošlo stručnu recenziju, pokazalo je da manje od jedan
odsto od 1.000 ljudi koji su iz bilo kog razloga posećivali bolnice, pralo ruke na ispravan način. Da li se
prvobitni  savet  promenio?  Nikako,  podsećaju  stručnjaci,  dodajući  da  je  delotvornost  pranja  ruku
udvostručena. Tomas Žilbert, vanredni profesor hemije i hemijske biologije na bostonskom univerzitetu
"Northeastern" ističe da jeftin sapun i topla voda jednostavno uništavaju emijsku strukturu koronavirusa.
On je pojasnio da takvi virusi poseduju membrane koje okružuju genetske čestice, a nazivaju se lipidnim
membranama, jer imaju masnu strukturu. Struktura je takva pre nego što je neutrališu voda i sapun, a
otapanjem te spoljašnje "ovojnice" virusna ćelija se raspada, a genetski materijal (RNK), koji "otima"
ljudske  ćelije  da  bi  stvorio  kopije  virusa,  nestaje  i  uništava  se.  Profesor  molekularnih  nauka  na
britanskom univerzitetu u Kentu, Martin Mišelis kaže da sama voda nije dovoljna da bi onesposobila
virus. VIDI JOŠ... MATORA POBESNELA: Sanja Stanković i Anđelo Ranković… "Svet u 2021.": Ambasador
Španije - Izvanredna saradnja… PODMUKLI I NEZVANI KOVID ME NIJE ZAOBIŠAO: Radoš Bajić… NE
SADRŽI PARABENE I SULFATE: Prirodni sapun od bundeve… - Kada vam, za vreme pripreme jela na
rukama ostane maslinovo ulje, teško ćete ga isprati samo vodom. Treba vam i sapun, koji će ukloniti
lipidnu ovojnicu, pa će se virus deaktivirati - rekao je. Dezinficijensi Ali u međuvremenu je delotvornost
pranja ruku delimično ostala po strani zbog sve češćeg korišćenja sredstava za dezinfekciju ruku. - Nije
loša zamisao nositi sa sobom malu bočicu s dezinficijensom - kaže Žilbert. - To je praktično kada nemate
pristup vodi i  sapunu, ali  ja i  dalje preferiram sapun i vodu u odnosu na dezinficijens. Na početku
pandemije, stručnjaci su savetovali pranje ruku svakih nekoliko sati, premda je većina stanovništva
vreme provodila u svojim domovima. Žilbert kaže da to zapravo i nije neophodno kada je reč o osobama

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://nadlanu.com/579487/sapun-i-voda-u-borbi-protiv-kovida-19-da-li-smo-zaboravili-na-vaznost-pranja-ruku/
http://www.ninamedia.rs


2/2

Medij:
Vreme:

Link:

11.12.2020 13:15

https://nadlanu.com/579487/sapun-i-voda-u-borbi-protiv-kovida-19-da-li-smo-zaboravili-na-vaznost-
Autori:
Teme:

nadlanu.com

@nadlanu
The Economist Svet u 2020

Naslov: SAPUN I VODA U BORBI PROTIV KOVIDA-19: Da li smo zaboravili na važnost pranja
ruku?

koje su tokom dana kod kuće, ali podseća da bi svakako ruke trebalo oprati nakon korištenja toaleta, pre
pripreme obroka ili njegova konzumiranja. Svi oni koji brinu o osobi oboleloj od kovida-19, ali i od raznih
drugih virusa, ruke bi trebali da peru češće, naročito ako dolaze u kontakt sa predmetima ili površinama
koje je dodirnuo i zaraženi pacijent. Kandidat za doktorat na univerzitetu u Utrehtu, Ti Mui Pam otkrio je
da je pranje ruku neposredno nakon kontakta sa potencijalno zaraženom osobom ili površinom mnogo
efektnije od njihovog pranja u vremenskim intervalima. Prof. Mišelis kaže da većina antimikrobnih
sredstava na tržištu zapravo ima antibakterijska svojstva i da njihova prekomerna upotreba može samo
da stvori probleme u budućnosti. - Ako u otpadnim vodama ima previše antibakterijskih supstanci, koje
ne deluju na viruse, javiće se i veći izgledi za otpornost na bakterije - dodaje. Mišelis kaže da bismo se,
ako navika pranja ruku globalno zaživi i nastavi se i nakon pandemije koronavirus, u budućnosti mogli
susretati s manje teškim epidemijama sezonskog gripa u zimskim mesecima. - To bi uistinu mogla biti
jedna  od  promena  nabolje  -  veruje  naučnik.  Izvor:  N1  Foto:  I lustracija/Pexels.com
PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Svi volimo da u toku dana pojedemo šaku suvih šljiva, brusnica, kajsija... Naravno, sigurno je ovo
ispravna odluka, jer je na kraju krajeva to samo voće, koje je mnogo bolje od čokolade. Ali, da je li
moguće da živimo u neznanju i da suvo voće u stvari nije dobro za nas? Zašto nije dobro? Sušeno …
Foto: Ilustracija/Pexels.com Hrana & dijete Objavljeno 11. dec 2020. / 15:15:06 Podeli Svi volimo da u
toku dana pojedemo šaku suvih šljiva, brusnica, kajsija... Naravno, sigurno je ovo ispravna odluka, jer je
na kraju krajeva to samo voće, koje je mnogo bolje od čokolade. Ali,  da je li  moguće da živimo u
neznanju i da suvo voće u stvari nije dobro za nas? Zašto nije dobro? Sušeno voće je u osnovi sveže
voće kome je oduzeta sva voda. Zbog uklonjene vode svaki komad voća je znatno manji, što znači da bi
morali da jedemo mnogo više sušenog ako želimo da postignemo isti osećaj sitosti kao sa svežim. VIDI
JOŠ... ZABORAVIO SI DA TI JE SINU DANAS ROĐENDAN: Nadežda Biljić… MATORA POBESNELA: Sanja
Stanković i Anđelo Ranković… "Svet u 2021.": Ambasador Španije - Izvanredna saradnja… PODMUKLI I
NEZVANI KOVID ME NIJE ZAOBIŠAO: Radoš Bajić… Razmislite na ovaj način: U čašu možete da stavite
mnogo više suvog nego svežeg grožđa. A mit da suvo voće sadrži mnogo više šećera od svežeg usled
dehidracije nikako nije tačan. Jednostavno ćete konzumirati više voćnog šećera iz šoljice suvog grožđa
nego iz šolje svežeg, jer mnogo više suvog voća može da stane u čašu. Sasvim logično. Zašto jeste
dobro? To je i dalje mnogo zdravija opcija za užinu od čipsa i čokoladnih kolačića. Zdrave kalorije i
vlakna odmah daju energiju, pa sportisti često uzimaju suvo voće za vreme treninga. Ukratko, ako suvo
voće jedete umereno - preporučena porcija je četvrt šolje - i kupite ga bez dodatnog šećera, bićete u
p r i l i č no  dob ro j  f o rm i .  I z vo r :  Magaz i n . novos t i . r s  F o t o :  I l u s t r a c i j a / Pexe l s . c om
PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Usled pandemije virusa korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po
redu Novosadski Winter Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00
do 19.00 časova na Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz
prethodnih godina i dodatnih snimaka sa pozdravima …
Danas u graduKonferencije i događaji Objavljeno 12. dec 2020. / 11:45:42 Podeli Usled pandemije virusa
korona i nestabilne epidemiološke situacije koja traje mesecima unazad, peti po redu Novosadski Winter
Fest ove godine će, po prvi put, biti održan u online formatu. Svaki dan od 18.00 do 19.00 časova na
Youtube kanalu Novosadski Winter Fest emitovaće se kombinovani snimci nastupa iz prethodnih godina i
dodatnih snimaka sa pozdravima i prazničnim čestitkama horova i bendova čiji će se nastupi emitovati,
kao i porukama poznatih Novosađana i ambasadora brojnih zemalja. Danas ćemo putem live streama biti
u prilici da vidimo nastup hora muzičke radionice "Music star" iz Beočina, a potom i da benda "Ispitni
rock", dok će pratioce video porukom pozdravitiJovan Simić, višestruki svetski karate prvak i mladi
novosadski pisac i autor knjige "Ko si ti?" Najveći Christmas market u Srbiji, koji je u prethodne četiri
godine posetilo više desetina hiljada Novosađana i posetilaca glavnog grada Vojvodine, organizuju
Udruženje građana Subsidium, Color Media Communications i Ninamedia, uz podršku Grada Novog Sada
- Gradske uprave za privredu. VIDI JOŠ... "Svet u 2021.": Maja Gojković - Uključivanje svih kapaciteta…
"Svet u 2021.": Ambasador Španije - Izvanredna saradnja… Nastup dečijeg hora "Čuperak", DJ Dragana
Pataji i Sava… "Svet u 2021.": Darija Kisić Tepavčević - Glavni cilj će… Podsetimo da je Novi Sad ove
godine prvi put učestvovao u izboru među 24 najbolja božićna marketa u Evropi - sa 11.556 glasova gde
je osvojio 10. mesto i ušao u "Top 10 European Christmas Markets". Titulu grada sa najboljim božićnim
marketom u Evropi za 2020. prema glasovima na portalu "European Best Destinations" - osvojila je
Budimpešta, aNovi Sad je iza sebe ostavio popularne destinacije kao što su Prag, Bratislava, Keln,
Bat…Novi Sad je dobio 78.4% glasova iz 88 zemalja sveta i 21.6% glasova iz Srbije. Posetiocima sajta iz
Velike Britanije, Rusije i Brazila - "Novosadski Winter Fest" nalazi se među tri omiljena božićna marketa.
Raspevana jelka - Singing Christmas Tree, Dečija igraonica u senu i vožnja fijakerom ocenjeni su kao
najzanimljivije atrakcije festivala. U izboru na portalu www.europeanbestdestiantions.com je učestvovalo
289.714 glasača iz  116 zemalja  sveta.  Ovim rezultatom "Novosadski  Winter  Fest"  automatski  se
kandidovao za izbor za najbolji božićni market u Evropi 2021. godine. color media communicationslive
streamNinamedianovi  sadNovosadski  Winterfest  2020nsonline  festivalUdruženje  građana
Subsidiumyoutube PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 13. dec 2020. / 13:22:32 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. - Ova teška godina otkrila je prave filantrope među srpskim firmama, a regionalni lider u
oblasti igara na sreću donirao je 700.000 evra samo u borbi protiv korona virusa, sačuvao sva radna
mesta  i  nastavio  redovne  humanitarne  akcije  -  poručuje  Borjan  Popović,  direktor  korporativnih
komunikacija Mozzart. Jedna od najtežih godina za srpsku ekonomiju poslednjih decenija otkrila je da
filantropski rad nema toliko veze sa profitom ili poreskim obavezama. I kada su gubici 95 odsto, moguće
je zadržati liderski korak na polju društvene odgovornosti. Tokom vanrednog stanja bile su zatvorene sve
poslovnice u industriji igara na sreću, a jedna kompanija iz ove grane privrede do decembra je donirala
više od 700.000 evra samo za borbu protiv pandemije i ujedno nastavila sve redovne humanitarne
akcije. Mozzart je u 2020. bio onaj prijatelj koji se u nevolji poznaje, komšija koji priskače u pomoć,
sugrađanin kome je stalo do cele zajednice… VIDI JOŠ...  Hor "Šareni vokali",  lutkarska predstava
"Čudotvorni izvor"… "Svet u 2021.": Ambasador Nemačke - Cilj  nam je da damo… "Svet u 2021.":
Violeta Jovanović - Aktivno smo uključeni u… Hor muzičke radionice "Music star" iz Beočina, nastup
benda… U momentu kada su se kladioničarske liste od sto strana svele na jedan papir sa ponudama iz
stonog tenisa i šaha, igrači su se prebacili  na onlajn ponudu, a zaposleni su se "prekvalifikovali" u
volontere i stavili na raspolaganje državi u okviru volonterskog servisa koji su - sami smislili i donirali
Privrednoj komori Srbije! Sačuvano je svih 5.000 radnih mesta, uz redovnu isplatu plata, a čak su stalno
otvarane i nove pozicije - ukupno je bili oko 450 novozaposlenih ove godine. - Kada je poslodavac
zaposlenima ujedno i najbolji partner, onda se stvara uzajamna energija kojom se pomeraju granice na
svim poljima, a najveća pobeda ovog timskog rada u doba pandemije je ta što je melem na krizu u
Mozzartu bila - solidarnost. I unutar kompanije i u humanitarnom radu na svih osam tržišta na kojima
posluje, a ukupno je donirano više od milion evra za borbu protiv korona virusa - istakao je Borjan
Popović,  direktor  korporativnih  komunikacija  u  Mozzartu.  Reč solidarnost  je  dobila  potpuno novu
dimenziju, ako se posmatra iz ugla Mozzartove kontinuirane podrške zdravstvenom sistemu i ugroženima
od prvog dana epidemije. Novčane donacije u bolnicama širom zemlje, deset respiratora, kreveti za
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intenzivnu negu i druga najsavremenija oprema, tehnički uređaji za bolničke sobe, 75 tona voća za
zdravstvene radnike i pacijente… Zatim pomoć Sigurnim kućama, paketi za sugrađane starije od 65
godina koji nisu smeli da napuštaju domove. Ujedno su nastavljene sve redovne aktivnosti kompanije -
"Humanitarni tiket u podne" kroz koji je prikupljeno više od tri miliona dinara za pomoć ustanovama, a
najviše za lečenje dece, iz nedelje u nedelju je sportskim klubovima donirana sportska oprema kroz
akciju "Novi dresovi za nove šampione". Mozzart je i tokom pandemije otvarao košarkaške terene, ali i
pružao podršku mladim talentima kroz stipendije. Sve više poznatih sportista se priključilo akciji "Stop
nasilju nad ženama", među kojima su i Dejan Stanković, odnosno fudbaleri Srbije. Podrška kulturi je bila
potrebnija nego ikad, a kroz plemeniti listić je uručena pomoć Kolarcu, za kupovinu tehničke opreme sa
kojom će moći da strimuju koncerte. Stipendirano je petoro mladih za pohađanje studija u inostranstvu
ili za dalji razvoj. I na polju ekologije je ova kompanija bila aktivna kao i dosad, pa je organizovana
akci ja  č išćenja  Bloka  45  i  nasel ja  Vojvode  Vlahović.  Više  informacija  se  nalazi  na
sajtu:www.communications.rs/svetu2021 Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se
registrovati putemlinka. Borjan Popovićcolor media communicationskonferencijalive streamMozzartSvet u
2021.the economist PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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"Svet u 2021." jedna je od najstarijih konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je
postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati
15. decembra 2020. u Domu Narodne skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke …
Konferencije i događaji Objavljeno 13. dec 2020. / 14:46:34 Podeli "Svet u 2021." jedna je od najstarijih
konferencija kompanije Color Media Communicationsi već je postala prepoznatljiva kao događaj koji
zatvara tekuću godinu zaključcima o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara
pitanja od značaja u narednoj godini. Konferencija će se održati 15. decembra 2020. u Domu Narodne
skupštine Republike Srbije u Beogradu. Zbog epidemiološke situacije u zemlji svi zainteresovani gledaoci
događaj  će  moći  da  prate  online  preko  live  streama  na  Youtube  i  Facebook  kanalu  Color  Media
Communications. Učesnici konferencije, ove godine će, kroz panele i studije slučaja pokušati da daju
odgovore na pitanja sa kakvim se izazovima susreće zatvorena Evropa, kakve su posledice globalne
pandemije na svetsku ekonomiju i kako je prevazići, sa čime se susreo zdravstveni sektor globalno i
lokalno,  kakve su posledice  pandemije  na ranjive  grupe u društvu kao i  kakva je  kultura  u doba
pandemije. - Nastavljamo da se zalažemo za dalje ubrzanje reformi i pregovora sa EU, održivu fiskalnu
konsolidaciju i  bolju primenu onoga što je propisano zakonima i  propisima -  poručuje Majk Mišel,
predsednik Saveta stranih investitora i generalni direktor Telenora, u intervjuu za ovogodišnje "The
Economist" izdanje "Svet u 2021." govorio je o prezentaciji i zaključcima ovogodišnje FIC-ove Bele
knjige, merama Vlade Srbije, kao i predikcijama za narednu godinu. Nedavno je promovisana Bela
knjiga, koju Savet stranih investitora izdaje svake godine. Koji su najvažniji zaključci i preporuke u ovoj
godini? - U ovogodišnjem izdanju sumirali smo šta je to što mora da se uradi kako bi se poboljšalo
poslovno okruženje u zemlji koja je pogođena krizom. To je ozbiljna analiza 60 sektora sa 320 preporuka
koje je dalo više od 50 uglednih kompanija. Nema rangiranja napretka kao u prethodnim izdanjima, jer
nema smisla upoređivati nivo institucionalnih promena prethodne i ove godine, naprosto su neuporedive.
Umesto toga, u svakom poglavlju postoji deo o kovidu-19, gde smo ono što savetujemo ocenili sa 3, 2 ili
1, u zavisnosti od hitnosti, pri čemu su 41% svih preporuka ocenjene kao najurgentnije, i to u oblastima
zaštite podataka o ličnosti, trgovine, nekretnina i javnih nabavki, dok je digitalizacija prepoznata kao
prioritetna oblast. Želimo da Bela knjiga i dalje bude jedinstvena platforma za dijalog između vlasti i
privatnog sektora i koristan alat za domaće i strane investitore, čak i u doba krize, kada je takav dijalog
neophodan. VIDI JOŠ... "Svet u 2021.": Borjan Popović - Solidarnost je u Mozzartu… Hor "Šareni vokali",
lutkarska predstava "Čudotvorni izvor"… "Svet u 2021.": Ambasador Nemačke - Cilj nam je da damo…
"Svet u 2021.": Violeta Jovanović - Aktivno smo uključeni u… Kako ocenjujete mere koje je donela Vlada
Srbije u cilju zaštite ekonomije? - Smatramo da su adekvatne, jer su u skladu sa merama koje je donela
većina drugih zemalja. Vlada se već fokusirala da pomogne onima koji su najpogođeniji, malim i srednjim
preduzećima, preduzetnicima, turizmu koji beleži pad od 53%, ili transportu. Moram da istaknem da je
naša saradnja sa Vladom u rešavanju gorućih pitanja u poslednjih nekoliko meseci bila otvorena i
konstruktivna. Iako smo u FIC-u u potpunosti svesni svih izazova sa kojima se Vlada suočava, naša
očekivanja ostaju ista i mi nastavljamo da se zalažemo za dalje ubrzanje reformi i pregovora sa EU,
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održivu fiskalnu konsolidaciju i bolju primenu onoga što je propisano zakonima i propisima. Time što će
omogućiti da poslovno okruženje bude stabilno i predvidivo, Vlada će i štititi privredu. Da li je ova krizna
godina promenila prioritete koje kompanije postavljaju i koji su po vama najvažniji? - Ne bih rekao da ih
je promenila s obzirom na to da je zdravlje zaposlenih uvek glavni prioritet naših kompanija članica. Ali
videli smo izvesna pomeranja, posebno u načinu na koji kompanije planiraju svoje investicije. Na primer,
80% investitora širom sveta je promenilo način i oblasti u koje investira, dok je 19% njih nastavilo da
ulaže u istom pravcu. Naučili smo dosta o navikama korisnika tokom krize, promenama u ponašanju i
vidimo mnogo ulaganja u inovacije, što je dobro. Vlade zemalja koje su lideri u inovacijama imale su tri
puta  više  investicija  u  tom  pravcu  tokom  recesije,  na  primer.  Tako  da  su  inovacije  i  učenje,
prilagođavanje potrebama korisnika i  dalja digitalizacija ključni  prioriteti  na koje su se kompanije
fokusirale, uz zdravlje zaposlenih i korisnika, kao apsolutnim prioritetima. Kakva su predviđanja za 2021.
kad su u pitanju ekonomska kretanja i šta predviđate da će biti važno za prevazilaženje krize? - Pitanje
za milion dolara, imajući u vidu nivo neizvesnosti. Dosta toga zavisi od zdravstvene situacije, i jednom,
kada se kriza završi, analiziraćemo celokupnu situaciju i imati preciznije pokazatelje. Ali postoje neka
predviđanja, poput onog koje je nedavno sprovela kompanija Mekinzi. Kažu da će u naredna tri meseca
više od 50 odsto malih preduzeća širom sveta biti zatvoreno, dok će nestati 13 do 15 odsto svetske
trgovine. Ako pogledamo Srbiju, dugoročni oporavak sasvim sigurno zavisiće od oporavka Evropske
unije,  jer  je  naša  privreda  u  potpunosti  uključena  u  evropsko  tržište  na  koje  izvozi  55  odsto
prehrambenih namirnica. Zato FIC insistira na usklađivanju domaćih propisa sa standardima EU. Kada
pogledamo investicije, nerealno je očekivati da će se nivo direktnih stranih investicija brzo povratiti.
Oporavak privrede u drugoj polovini 2020. godine neće zavisiti od investicija, već od javne i privatne
potrošnje, iako imamo neke ohrabrujuće primere, poput nedavnog od švajcarske digitalne agencije
Merkle, koja srpskim softverskim inženjerima daje priliku za razvoj. Činjenica da će BDP Srbije biti niži
od predviđanja međunarodnih finansijskih institucija, kao i to da naša privreda ne zavisi u velikoj meri od
od turizma, kao u nekim drugim zemljama, jesu stimulativni pokazatelji. Više informacija se nalazi na
sajtu:www.communications.rs/svetu2021 Ukoliko ste zainteresovani da pratite događaj možete se
registrovati  putemlinka.  color  media  communicationskonferencijalive  streamMajk  MišelSvet  u
2021.telenorthe economist PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Color Media Communications i  Centar za edukaciju "Pro Educa" organizuju još jednu konferenciju
posvećenu porodičnim firmama u Srbiji ovoga puta u virtuelnom formatu zbog epidemiološke situacije u
zemlji. Konferencija: "Porodične firme - stub razvoja ekonomije Srbije" održaće se u sredu, 16. decembra
2020. godine, sa početkom od 11.00h. Svi zainteresovani konferenciju će moći da prate …
Konferencije i događaji Online konferencija "Porodične firme - stub razvoja ekonomije Srbije" Objavljeno
14.  dec  2020.  /  11:45:35 Podeli  Color  Media  Communications  i  Centar  za  edukaciju  "Pro  Educa"
organizuju još jednu konferenciju posvećenu porodičnim firmama u Srbiji  ovoga puta u virtuelnom
formatu zbog epidemiološke situacije u zemlji. Konferencija: "Porodične firme - stub razvoja ekonomije
Srbije" održaće se u sredu, 16. decembra 2020. godine, sa početkom od 11.00h. Svi zainteresovani
konferenciju će moći da prate putem live stream-a na YouTube kanalu i Facebook stranici Color Media
Communications.  Konferencija će okupiti  privrednike i  stručnjake iz  ove oblasti  u Srbiji  i  regionu,
osnivače i  vlasnike privrednih subjekata. Cilj  Poslovnog foruma je da postane tradicionalno mesto
okupljanja  poslovnih  ljudi  iz  Srbije  i  regije  koji  će  razgovarati  o  aktuelnim poslovnim temama i
promovisati važnost stalne edukacije, poslovnog povezivanja i razmene iskustva u privatnom ali i javnom
sektoru. Želimo da pružimo odgovore na najvažnija pitanja koja sebi postavljaju vlasnici mikro, malih i
srednjih preduzeća u Srbiji. Da porodične firme zaista čine jedan od ključnih temelja svetske ekonomije
govore i podaci da u najrazvijenijim zemljama predstavljaju najčešći oblik firmi, ostvaruju više od 50%
GDP-a, stvaraju više od 60% zaposlenosti i otvaraju 75% novih radnih mesta. Mali procenat porodičnih
firmi pređe u narednu generaciju.  VIDI JOŠ...  Hor "Cvrkutići",  nastup benda "5 plus" i  pozdravna
poruka… "Svet u 2021.": Predrag Milinčić - Svet koji želimo sutra… "Svet u 2021.": Patrizio Dei Tos -
Korona kriza ojačala je… "Svet u 2021.": Udo Ajhlinger - Nemačka je pouzdan partner u… Iako je u
industrijskim zemljama 70% firmi u rukama porodica, ujedno 70% tih porodičnih firmi ne preživi transfer
iz prve u drugu generaciju, dok 95% porodičnih firmi ne nadživi treću generaciju. To je često posledica
nedostatka pripreme narednih generacija da savladaju zahteve proširenog poslovanja, prepoznaju sve
jake strane svoje firme, a slabosti otklone u najboljoj meri. Slična situacija se može očekivati i  sa
porodičnim firmama kod nas. Kriza i vanredno stanje su postavili nove standarde i nove zahteve u svim
sektorima. Kaže se da je vreme-novac a vreme je maltene stalo. Sa predstavnicima uspešnih porodičnih
firmi, velikih, malih i srednji preduzeća u Srbiji razgovaramo o tome kako u trenutnom stanju u zemlji
donositi odluke? Kako održati poslovanje, kreirati marketinške i komunikacijske aktivnosti. Kako je biti
žena u porodičnoj firmi? Na koji način planirati strategije za naredni period kada su upravo mala i
srednja preduzeća u Srbiji najviše osetila posledice pandemije uzrokovane korona virusom. Detaljniju
agendu možete pogledati na: http://communications.rs/porodicnefirme2020/ Praćenje događaja možete
potvrditi putem linka li na mejl rsvp@communications.rs Centar za edukaciju Pro Educacolor media
communicat ionsonl ine  konferenci jaPorodične  f i rme  -  stub  razvoja  ekonomije  Srbi je
PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Kompanija Color Media Commnications u partnerstvu sa Ministarstvom kulture i informisanja organizuje
online konferenciju "Kultura u doba pandemije". Konferencija će se održati u četvrtak, 17. decembra
2020. godine, s početkom u 9.00h, a svi zainteresovani će moći da je prate putem YouTube kanala Color
Media Communications. VIDI JOŠ... Online konferencija "Porodične firme - stub razvoja… …
Konferencije  i  događaji  Objavljeno  14.  dec  2020.  /  19:01:20  Podeli  Kompanija  Color  Media
Commnications u partnerstvu sa Ministarstvom kulture i informisanja organizuje online konferenciju
"Kultura u doba pandemije".  Konferencija će se održati  u četvrtak, 17. decembra 2020. godine, s
početkom u  9.00h,  a  svi  zainteresovani  će  moći  da  je  prate  putem YouTube  kanala  Color  Media
Communications. VIDI JOŠ... Online konferencija "Porodične firme - stub razvoja… SEDAM ZANIMLJIVIH
IZLOŽBI: Na platformi Google Arts and… "Svet u 2021.": Maja Gojković - Uključivanje svih kapaciteta…
Konferencija "Svet u 2021." 15. decembra u Domu Narodne… Konferenciju će pozdravnim govorom
otvoriti ministarka kulture i informisanja, Maja Gojković. Kako je pandemija ugasila svetla reflektora,
kako se institucije kulture u Srbiji i drugim zemljama prilagođavaju novim uslovima rada i života, koliko
je štete pretrpela nezavisna kulturna scena samo su neka od pitanja na koja ćemo pokušati da damo
odgovore tokom trajanja konferencije. Kroz uvodna izlaganja kako ministara kulture Srbije i regiona,
tako i ambasadora zemalja koje imaju diplomatska predstavništva u Beogradu, imaćemo priliku da
čujemo primere dobre prakse kada je prevazilaženje negativnih posledica pandemije na kulturu jedne
zemlje  u  pitanju.  Kompletan  program  konferencije  možete  pogledati  na  sledećem  linku:
http://communications.rs/kulturaudobapandemije/  Color  Media  CommnicationsKultura  u  doba
pandemijemaja  gojkovićMinistarka  kulture  i  informisanjaMinistarstvo  kulture  i  informisanjaonline
konferencija PodeliFacebookViberWhatsAppTwitterEmail
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Tanjug 09:43 15. 12. 2020.
Pandemija virusa korona menja svet koji smo poznavali do pre samo godinu dana, a kako će on izgledati
iduće  godine  i  u  godinama  ispred  nas,  zavisi  od  odluka  koje  budemo  donosili  danas,  istakao  je
predsednik Skupštine Ivica Dačić u pozdravnom govoru na konferenciji "Svet u 2021"
Dačić je rekao da na današnji skup gleda kao na važnu priliku u pokušaju da se oblikuje budućnost, tako
što će se, najpre, dobro prepoznati šta nas je zadesilo u godini na izmaku i kako smo se prema tim
izazovima postavili.
Tanjug
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EU OSTAJE PRIORITET/ KRAĆA
Mesto:BEOGRAD
Datum:15.12.2020
Izvor:FoNet
Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić izjavio je danas da je, sa stanovišta reformi, Srbija više nego
spremna da nastavi svoje pristupne pregovore sa Evropskom unijom, što je i  dalje spoljnopolitički
prioritet.
“Period posle krize dočekujemo spremni i očekujem od vas i od ove konferencije da se ponude dobri
saveti, kreativne ideje i dobra namera kako bismo svi u narednoj godini zajedno mogli da se pohvalimo
novim uspesima i napretkom Srbije”, poručio je Dačić na konferenciji "Svet u 2021" koja se održava u
Skupštini Srbije.
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Bundeva ima oko 90 posto vode, a sadrži i niz dragocenih sastojaka poput belančevina, ugljenih hidrata,
masti, vitamina A, C, B1, B2, B3, B6, niacina, folne kiseline, minerala (kalijum, fosfor, kalcijum, gvožde),
oligo i mikro elemenata, pektina i celuloze. Zbog svega navedenog odlična je za prevenciju mnogih
oboljenja. Bundeva je odlična za disajne puteve i …
Foto: Ilustracija/Pexels.com Hrana & dijete Objavljeno 15. dec 2020. / 15:15:36 Podeli Bundeva ima oko
90 posto vode, a sadrži i niz dragocenih sastojaka poput belančevina, ugljenih hidrata, masti, vitamina A,
C, B1, B2, B3, B6, niacina, folne kiseline, minerala (kalijum, fosfor, kalcijum, gvožde), oligo i mikro
elemenata,  pektina i  celuloze.  Zbog svega navedenog odlična je  za  prevenciju  mnogih  oboljenja.
Bundeva je odlična za disajne puteve i očuvanje zdravlja pluća. Istraživanje spovedeno u Kini je pokazao
da osobe koje  redovno jedu bundevu imaju 27 posto  manje  šansi  za  razvoj  raka pluća,  a  sve to
zahvaljujući velikoj količini beta karotena, koji se u organizmu pretvara u vitamin A. Brojna istraživanja
su pokazala da upravo hrana bogata beta karotenom može da smanji rizik od određenih vrsta raka, kao i
da zaštiti  od srčanih bolesti.  Zbog velikog sadržaja vlakana i  niske kalorjske vrednosti  odlična je
namirnica za sve one koji žene da izgube na težini. Sadrži i pektine, celulozu, kao i druga biljna vlakna,
što je čini lako varljivom. Masnoća gotovo da nema, a u 100 grama bundeve nalazi se samo tridesetak
kalorija.  Ako  se  bundeva  redovno  koristi  može  da  spreči  prerano  starenje  organizma,  nastanak
kardiovaskularnih bolesti, stvaranje katarakte. Dobar je saveznik u borbi protiv osteoporoze zahvaljujući
obilju cinka. Bundeva reguliše varenje hranje, deluje kao laksativ pa se preporučuje za suzbijanje
zatvora.  VIDI  JOŠ...  "Svet  u  2021":  Ideja  humanosti  utkana  u  sve  poslovne  procese…  SEKSI
PROFESORKA: Sajsi MC provokativnim izdanjem… SPREMAN ZA DOČEK: Ivan Ivanović pohvalio se
raskošno… PEVAČICA ODUŠEVLJENA POKLONOM: Katarina Grujić i Marko… Preporučuje se ljudima koji
pate od depresije zbog visokog procenta aminokiseline L- triptopan. Ova kiselina podstiče izlučivanje
serotonina u organizam, i izaziva dobro raspoloženje i osećaj sreće. Plod bundeve se u narodnoj medicini
preporučuje kao diuretik za izbacivanje suvišne vode iz organizma, naročito kod ljudi obolelih od reume,
gihta, zapaljenja bubrega i bešike. Bundevu mogu da jedu i dijabetičari pod uslovom da je ne zaslađuju,
kao i osobe sa oboljenjima želuca i tankog creva. Odlično se pokazala i kod osoba koje pate od kožnih
oboljenja, a naročito od psorijaze. Sok od bundeve se preporučuje osobama koje pate od bubrežnih i
kardiovaskularnih bolesti.  Od bundeve se pravi  i  ulje koje se naročito preporučuje muškarcima, u
očuvanju zdravlja prostate. Za lečenje rana, opekotina ili ispucale kože narodna medicina preporučuje da
se  bolno  mesto  namaže  ovim  uljem.  Izvor:  Sti l .kurir.rs  Foto:  I lustracija/Pexels.com
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